



Les paroisses – d'Astorville - Bonfield - Corbeil – Parishes

«On unceded land of the Algonquin Nation»

Paroisse St-Thomas d'Aquin Parish / Paroisse Ste-Bernadette Parish **Paroisse Sacré-Cœur de Jésus / Sacred Heart of Jesus Parish**

1994 Corbeil Rd. Corbeil ON P0H 1K0 / TEL: 705-482-7999 Courriel/Email: abcparishes@gmail.com

Les heures de bureau: Le jeudi 10h00 à 16h00 / Le samedi sur rendez-vous

Office hours: Thursdays 10:00am–4:00pm / Saturdays by appointment

ourabcparishes.com

f Suivez-nous sur / Follow us at Paroisses A-B-C Parishes // **YouTube** YouTube: Paroisses A-B-C Parishes

Curé/Pastor : Rev. Cyril Okebanama, S.M.M.M.

Paroisse Ste-Anne Parish- 241 Second Street, Box 160, Mattawa ON P0H 1V0 TEL : 705-744-5391

courriel/email: stannemattawa@gmail.com



Dimanche 24 août 2025 // Sunday, August 24, 2025

21e dimanche du temps ordinaire / 21st Sunday in Ordinary Time

Calendrier liturgique / Liturgical Schedule

CETTE SEMAINE :

Fête/Celebration

Intention de messe/Mass Intention

Samedi 23 août <u>Lecteur/Reader:</u> Aline Coote	16h30	Corbeil * FR/EN	<u>21e dimanche du temps ordinaire</u> 21st Sunday in Ordinary Time	† Yvette Charron par/by Moe Charron
Dimanche 24 août	8h30	Bonfield FR/EN		† Deceased members of the Knights of Columbus, Ste-Bernadette Council par/by Knights of Columbus, Ste-Bernadette Council
	10h30	Mattawa FR/EN		

LA SEMAINE PROCHAINE:

Samedi 30 août <u>Lecteur/Reader :</u> Lori Betik	16h30	Corbeil * EN/FR	<u>22e dimanche du temps ordinaire</u> 22nd Sunday in Ordinary Time	† Roland Corriveau par/by la famille
Dimanche 31 août	8h30	Bonfield EN/FR		† Rita Tremblay par/by Lucille Tremblay
	10h30	Mattawa EN/FR		

* Diffusée en direct sur Facebook / publiée le lendemain sur YouTube // Live streamed on Facebook / posted next day on YouTube

<u>LA SEMAINE DERNIÈRE/LAST WEEK :</u> 16-17 août:	<u>La Participation</u> <u>Attendance</u>	<u>Offrandes / Offerings</u>	<u>Fonds de réparation et d'entretien</u> <u>Repair & Maintenance Fund</u>
Sacré-Cœur de Jésus (Corbeil)	46	\$808.00	\$0.00
St-Thomas d'Aquin (Astorville)	--	\$210.00	\$0.00
Ste-Bernadette (Bonfield)	36	\$395.05	\$100.00

- Sacrement de la confession : disponible 15 minutes avant toutes les messes . // Sacrament of Confession : available 15 minutes prior to all Masses.
- Le Rosaire: les mercredis à 9h à la paroisse Ste-Bernadette. // The Rosary : Wednesdays 9 :00 am at St. Bernadette Parish.



Jubilee 2025: Pilgrims of Hope

Pope Francis declared 2025 a Holy Year for Catholics around the world.

It is a special time where all are invited to experience God's love and the hope of salvation.

Many events such as pilgrimages and devotions are taking place.

For the Calendar of Major Events, please visit the official site of the Jubilee: <https://www.jubilaum2025.va/en.htm1>

The Pope's Prayer Intention for August 2025

For mutual coexistence – Let us pray that societies where coexistence seems more difficult, might not succumb to the temptation of confrontation for ethnic, political, religious or ideological reasons.

Next Jubilee Day of Pilgrimage, Diocese of Pembroke: Holy Name of Mary Church, Quyon

On **Monday, September 8, 2025, on the Feast of the Nativity of the Blessed Virgin Mary**, the Roman Catholic Church in Quyon will **open its doors at 8:00am. All are welcome.**

- 8:30am – 12:00 noon: Adoration and Confession
- 2:00pm: Church reopens
- 2:30pm – 3:30pm: Adoration
- 4:00pm: Mass

Pilgrimage of Peace to Medjugorje

A Pilgrimage of Peace to Medjugorje is scheduled for September 30th to October 10th, 2025. Price: \$3,125.00 (includes taxes, air fare, room & board, side trips and gratuities). **Deadline to register: September 9th.** To register or for more information, contact Jack Duggan at 613 756-2655, email blackfishbay@bell.net or Lois Losole at 613 318-4756, email lelosole@gmail.com.



Notes du diacre Tim - Notes from Deacon Tim

La rentrée scolaire approche à grands pas. Les élèves marcheront, feront du covoiturage, prendront l'autobus depuis des endroits éloignés et se réuniront avec leurs enseignants pour apprendre. À la fin de la journée, les enseignants envoient les élèves partager ou mettre en pratique ce qu'ils ont appris, percer des mystères, grandir, puis se réunir à nouveau. Ce rythme de rassemblement et d'envoi est celui que nous entendons dans Isaïe ce dimanche, amplifié, bien sûr, plus loin et plus largement, avec une plus grande diversité. Dans Isaïe, nous découvrons l'ampleur du rassemblement de Dieu et la diversité des peuples que Dieu appelle à être ensemble.

L'apprentissage, comme chaque enseignant le rappelle à ses élèves, est actif. Jésus, le grand rabbin et enseignant, semble dire : « Vous ne pouvez pas vous contenter de passer du temps avec l'enseignant et d'écouter la Parole. Vous devez être des apprenants actifs. » Jésus nous invite à être des élèves qui développent la discipline de l'amour, qui pratiquent l'ampleur du rassemblement miséricordieux de Dieu, qui vont jusqu'aux extrémités de la terre pour proclamer et mettre en œuvre cet amour.

Jésus ne dit pas nécessairement que la porte sera étroite. Il nous invite simplement à nous efforcer d'être des apprenants actifs qui pratiquent la discipline du discipulat, afin que nous puissions entrer avec les prophètes qui ne se préoccupaient pas principalement de la connaissance intellectuelle de la Parole de Dieu, mais de sa pratique incarnée. Le rassemblement de Dieu est vaste. Je soupçonne que le chemin peut sembler étroit au début, parce que nos cœurs sont étroits. Lorsque nous pratiquons la discipline de vivre la largeur de l'amour miséricordieux de Dieu, le chemin s'élargit comme l'étendue du rassemblement et de l'amour envoyé par Dieu.

Back to school time is upon us. Students will be walking, carpooling, getting on buses from far and wide, and gathering with their teachers to learn. At the end of the day, teachers send students out to share or practice what they are learning, to unpack mysteries, to grow and then be gathered again. This rhythm of gathering and sending is the rhythm we hear in Isaiah this Sunday—amplified, of course, further and wider, with greater diversity. In Isaiah, we encounter the wideness of God's gathering, and the diversity of peoples God calls to be together.

Learning, as every teacher reminds their students, is active. Jesus, the great rabbi and teacher, seems to say, “you can't just hang out with the teacher and hear the Word. You must be an active learner.” Jesus invites us to be students who develop the discipline of love, who practice the wideness of God's merciful gathering, who go to the ends of the earth to proclaim and enact this love.

Jesus doesn't necessarily say that the gate will be narrow. He simply invites us to strive, to be active learners who practice the discipline of discipleship, so that we can enter with the prophets who were concerned not primarily with the intellectual knowing of God's Word, but with its embodied practice. God's gathering is wide. I suspect that the path may feel narrow at first, because our hearts are narrow. When we practice the discipline of living the wideness of God's merciful love, the path widens like the expansiveness of God's gathering and sending love.



CWL – Sacred Heart Parish

The CWL of Sacred Heart Parish will be having their first meeting of the season on Tuesday, September 2 at 1:30pm. The CWL is always looking for new members. If you are interested, please note that members may join at any time. Membership dues are \$35/year. Meetings are held the first Tuesday of each month in the church rectory. For more information please contact CWL President, Lorraine Crain at (705) 752-2615.

CWL – Paroisse du Sacré-Cœur

La CWL de la paroisse du Sacré-Cœur tiendra sa première réunion de la saison le mardi 2 septembre à 13 h 30. La CWL est toujours à la recherche de nouveaux membres. Si vous êtes intéressé, veuillez noter que les membres peuvent adhérer à tout moment. La cotisation annuelle est de 35 \$. Les réunions ont lieu le premier mardi de chaque mois au presbytère de l'église. Pour plus d'informations, veuillez contacter la présidente de la CWL, Lorraine Crain, au (705) 752-2615.



The Sign of the Cross
- a sign of our baptism in Christ

